
7.2 Valgoplæg – Sven Rask 

 
 

 
 
Valgudtalelse for Sven Rask 
 
Der skal ske meget med Danmarks Naturfond i de kommende år. Hvad enten det kommer til at gå godt eller skidt vil 
det få stor betydning for DN. Vi har tidligere overladt repræsentantskabets plads i bestyrelsen til en udefrakommende, 
men i den nuværende situation er det vigtigt at vælge et bestyrelsesmedlem, som sidder i repræsentantskabet og kan 
varetage lokalforeningernes betydelige interesser i Danmarks Naturfonds virke.  
 
Derfor stiller jeg op. 
 
Kendskab til DN 
Jeg blev medlem i 1985 og indtrådte for første gang i en lokalafdelings bestyrelse i 1993. Har siden 2015 været 
formand for DN Assens og har nogenlunde lige så længe været sjakbajs for naturplejegruppen ved naturfondens 
arealer i Jordløse. Endelig sidder jeg i Grønt Råd for Assens Kommune, nu på 17. år.   
 
Erhvervserfaring 
Som historiker har jeg arbejdet med formidling for flere kulturhistoriske museer og ved en del om landbrugshistorie, 
landskabets udvikling og arkitektur. Men som museumsleder gennem 30 år gik den meste tid med administration, 
arbejdstilrettelæggelse og tilvejebringelse af midler, indtil jeg gik på pension. 
 
Private forhold 
Er gift med Elisabeth. Vi har to voksne børn og fire børnebørn. I mere end 20 år har vi drevet en landejendom på syv 
hektar. Her er eng, skov og overdrev, som alt sammen græsses af en lille kvægbesætning. 
 
Det er vigtigt for mig 
 

• At den af DN stiftede fond opbygger viden om - og indhøster erfaringer med - drift af naturarealer. 
Erfaringerne skal deles med andre jordejere og vi skal vise veje til udvikling og bevarelse af forskellige 
arealers naturindhold. 

 

• At Danmarks Naturfond etablerer et fornuftigt økonomisk fundament for den fortsatte drift. 
 

• At Danmarks Naturfond i alle de områder, hvor fonden har ejendomme, vedligeholder en god 
kommunikation med såvel de lokale DN-afdelinger som andre interessenter: 

 

• At kendskabet til Danmarks Naturfonds virksomhed øges betragteligt  


